

1 月 · January

- 臺北市無障礙計程車達 55 輛。
 Taipei introduces 55 barrier-free taxi.
- 年貨大街活動期間（1 月 11 日至 1 月 29 日）進行相關交通管制規劃及復舊。
 During New Year's Shopping on New Year Street (January 11th to January 29th), we conducted traffic control planning and recovery constructions.
- 01 日
 01st 於螢橋國中、濱江國中、木柵國中、至善國中、東湖國中、民生國中、永吉國中、龍門國中、弘道國中、萬華國中、忠孝國中、實踐國中等 12 所學校成立自行車社團。
 Bicycle clubs were established at 12 schools: Yingqiao Junior High School, Binjiang Junior High School, Muzha Junior High School, Chih Shan Junior High School, Donghu Junior High School, Minsheng Junior High School, Yongji Junior High School, Longman Junior High School, Hongdao Junior High School, Zhongxiao Junior High School, and Shijian Junior High School.
- 11 日
 11th 配合大貓熊圓仔開放參觀，闢駛 123 貓熊專車。
 The 123 Panda Bus began operating after Panda Yuanzai began receiving visitors.
- 26 日
 26th 配合捷運信義線通車整併之第 2 波公車路線，正式實施。
 We wave of integration bus route after the MRT Xinyi Line was officially opened.
- 29 日
 29th 配合 2014 陽明山花季暨海芋季闢駛花季專車。
 In coordination with the Yangming Mountain Flower Festival and Calla Lily Season we, provided the Flower Festival Express.
 辦理陽明山花季暨海芋季（1 月 29 日至 4 月 27 日）活動期間交通管制及改善事宜。
 We conducted traffic control and improvement at the Yangmingshan Flower Festival and Calla Lily Season (January 29th to April 27th).
 226 路 14 輛低地板公車上路營運。
 14 Low-floor buses became available for Route 226.
 智慧型手機軟體「北市好停車 App」新增停車導引及孕婦優先車格位與身障車格位資訊。
 The “i Taipei Parking App” for smartphones added the parking GPS and information for pregnant women and disabled parking spaces.
- 31 日
 31st 604 路 4 輛低地板公車上路營運。
 4 Low-floor buses became available for Route 604.

2 月 · February

- 07 日
 07th 辦理臺北燈節（2 月 7 日至 2 月 16 日）活動期間交通管制及改善事宜。
 We conducted traffic control and improvement at the Taipei Lantern Festival (February 7th to February 16th).
- 18 日
 18th 試辦大度路 3 段東往西右轉中央北路 4 段封閉右轉車道，以維行車安全。
 We closed the right turn lane on Section 3 of Dadu Road Westbound, turning right onto Section 4 of Zhongyang North Road, in order to maintain traffic safety.
- 20 日
 20th 全國首創於捷運公館站候車亭設置雙面式公車智慧型站牌。
 We established the first double-sided intelligent bus stop at the MRT Gongguan Station bus shelter.

3 月 · March

03 日 開辦 102 年計程車駕駛人免費職業病健康檢查。
03rd We conducted the 2013 free occupational disease health checkups for taxi drivers.

10 日 辦理 102 年藍色水路防災演練。
10th We conducted the 2013 River Cruise hazard prevention drill.

21 日 912 路 10 輛低地板公車上路營運。
21st 10 Low-floor buses became available for Route 912.

22 日 配合 103 年掃墓，闢駛免費掃墓公車。
22nd Free 'tomb-sweeping' buses became available for the Tomb Sweeping Festival.

提供雙北公車到站時間免付費語音查詢服務 (0800-00-5284)。

A free voice enquiry service became available for arrival times of buses in Taipei City and New Taipei City (0800-00-5284).

25 日 配合聯管委員會發行公車手冊，協調配送及上架供民眾索取。

The Joint Management Committee issued a public bus route handbook; we were responsible for the distribution of the manuals to the public.

29 日 949 路 10 輛低地板公車上路營運。
29th 10 Low-floor buses became available for Route 949.

31 日 完成辛亥路南側 (新生南路至芳蘭路) 自行車道。
31st We completed the south side of the Xinhai Road (Xinsheng South Road to Fanglan Road) bike lane.

4 月 · April

15 日 950 路 10 輛低地板公車上路營運。
15th 10 Low-floor buses became available for Route 950.

29 日 召開臺北都會區公路及市區客運路線審議委員會第 61 次委員會議。
29th We conducted the 61st Taipei Metropolitan City and Highway Bus Route Application Review Committee Meeting.

完成南京東路 6 段與潭美街自行車道設置，銜接彩虹橋與既有的內湖五期明美公園自行車道，擴大市區與河濱自行車道路網串聯。

30 日 We completed the Section 6 Nanjing East Road and Tanmei Street Bike Lanes, connected the lanes with the Rainbow Bridge and existing Neihu 5th Term Mingmei Park Bike Lane, and expanded the connections of the city and riverside bike lanes.
30th

5 月 · May

辛亥國小地下停車場委託民間經營。

Xinhai Elementary School Underground Parking Lot was entrusted to private management.

01 日 施行債證電子化作業，自此法務部行政執行署所轄管 13 處執行分署核發予本所之執行憑證，以電子公文附加電子檔案方式為之。

We conducted the electronic promissory note project. For this, the 13 branches of the Administrative Enforcement Agency, Ministry of Justice issued the official document electronically and attached the certificate as a digital file.
01st

5 月 · May

- 32 路（含區間車）2 輛低地板公車上路營運。
- 06 日 2 Low-floor buses became available for Route 32 (Including local buses).
06th 「莒光立體停車場」完工營運啟用（莒光路 137 號）。
Chukuang Parking Lot was completed and opened to business (No. 137 Chukuang Road).
- 223 路 5 輛、218 路 3 輛及 537 路 2 輛低地板公車上路營運。
5 Low floor buses became available for Route 223, 3 buses for Route 218, and 2 buses for Route 537.
16 日 為提倡人本交通，確保行無礙之通行環境，將控制器縮小至傳統控制器體積之 49%，完成 28 處路口安裝。
16th In order to advocate “People oriented” traffic planning and ensure a barrier-free environment, signal controllers were shrunken to 49% of the previous controller size. We have completed installation at 28 locations.
- 配合「水岸臺北 2014 端午嘉年華」活動闢駛龍舟專車 132 路（103 年 5 月 31 日至 6 月 2 日）。
21 日 We cooperated with the “2014 Riverside Dragon Festival” event, and the No.132 ‘dragon boat
21st express’ was available (May 31st 2014 to June 2nd 2014).
- 232 路副線 9 輛、617 路 9 輛、306 路 37 輛、225 路 4 輛、299 路 20 輛、672 路 6 輛及 254 路 2 輛低地板公車上路營運。
22 日 9 Low-floor buses became available for the sub-line of Route 232, 9 buses for Route 617, 37 buses for
22nd Route 306, 4 buses for Route 225, 20 buses for Route 229, 6 buses for Route 672, and Bus 2 Route 254.
- 「第 3 代公路監理資訊系統設備更新計畫」完成建置。
29 日 The “Third Generation Highway Motor Vehicle Information System Facility Renewal Plan” was
29th completed.

6 月 · June

- 0 南路 5 輛、9 路 7 輛、14 路 15 輛、20 路 12 輛、33 路 8 輛、41 路 16 輛、49 路 9 輛、222 路 23 輛、260 路 25 輛、276 路 7 輛、281 路 8 輛、306 路 7 輛、505 路 13 輛、紅 5 路 10 輛、敦化幹線 20 輛、604 路 11 輛、651 路 13 輛、227 路 5 輛、668 路 5 輛、215 路 15 輛、247 路 2 輛、267 路 8 輛、紅 3 路 8 輛、藍 7 路 11 輛、藍 20 區間車 5 輛、225 路 6 輛、232 路（含副線）13 輛、306 路 7 輛、225 路 6 輛、617 路 7 輛、39 路 25 輛、226 路 8 輛、539 路 5 輛、662 路 1 輛、669 路 7 輛、藍 36 路 26 輛及 208 路 1 輛低地板公車上路營運。
- 05 日 5 Low floor buses became available for Route 0 South, 7 for Route 9, 15 for Route 14, 12 for Route
05th 20, 8 for Route 33, 16 for Route 41, 9 for Route 49, 23 for Route 222, 25 for Route 260, 7 for Route 276, 8 for Route 281, 7 for Route 306, 13 for Route 505, 10 for Route Red 5, 20 for Dunhua Bus Line, 11 for Route 604, 13 for Route 651, 5 for Route 227, 5 for Route 668, 15 for Route 215, 2 for Route 247, 8 for Route 267, 8 for Route Red 3, 11 for Route Blue 7, 5 for Route 20 Local Buses, 6 for Route 225, 13 for Route 232 (Including sub-lines), 7 for Route 306, 6 for Route 225, 7 for Route 617, 25 for Route 39, 8 for Route 226, 5 for Route 539, 1 for Route 662, 7 for Route 669, 26 for Route Blue 36, and 1 for Route 208.
- 辦理「102 年貓空纜車系統經營維護與安全監督定期檢查」。
17 日 We conducted the 2013 Maokong Gondola Operation and Safety Inspection.
17th

6 月 · June

24 日
24th 召開臺北都會區市區及公路客運路線審議委員會第 62 次委員會。
We conducted the 62nd Taipei Metropolitan City and Highway Bus Route Application Review Committee Meeting.

臺北市無障礙計程車達 80 輛。
80 barrier-free taxis became available in Taipei City.

完成劃設新生南路東側 (八德路至信義路) 自行車道。
We completed the east side of the Xinsheng South Road (Bade Road to Xinyi Road) bike lane.

完成劃設 50 條標線型人行道，累計完成劃設 265 條，總長度 24.4 公里。
We completed 50 marked sidewalks. 265 have now been completed in total, with a total length of 24.4km.

30 日
30th 完成內湖路、文德路、松江路及民生東西路等路段標誌整頓，共計減少標誌 1,648 面，減少桿件 856 支。
We completed the consolidation of the signs on Neihu Road, Wende Road, Songjiang Road, and Minsheng East and West Road. We removed 1,648 signs and 856 signposts.

召開裁決所處理交通違規申訴案件諮詢委員會議。
We conducted the committee meeting on rulings on traffic violation appeals.

完成臺北市車輛行車事故鑑定委員會委員續聘，任期至 105 年 6 月 30 日止。
We completed the reappointment of committee members of the Traffic Accident Investigation Committee. The term ends on June 30th.

7 月 · July

01 日
01st 濱江國中地下停車場委託民間經營。
Binjiang Junior High School Underground Parking Lot was entrusted to private management.

17 日
17th 發表臺北車站公車停靠路線導覽圖。
We issued the Taipei Main Station Bus Stop Map
辦理「102 年貓空纜車系統經營維護與安全監督定期檢查」。
We conducted the 2013 Maokong Gondola Operation and safety Inspection.

28 日
28th 智慧型手機軟體「北市好停車 App」新增大客車格位資訊。
The “i Taipei Parking APP” for smartphones added information on parking spaces for large vehicles.

29 日
29th 辦理 170 處車輛偵測器租賃安裝完成並上線使用。
We made car detector rental available at 170 locations; these are also available for online use.

31 日
31st 至 103 年 7 月底完成 52 處路口，計 309 面內照式標誌設置。
We completed the installation of 309 self-illuminating signs at 52 intersections.

8 月 · August

- 20 日
20th 召開臺北都會區市區及公路客運路線審議第 63 次委員會議。
We conducted the 63rd Taipei Metropolitan Area Highways and City Bus Route Evaluation Committee Meeting.
- 28 日
28th 於萬華區國興路 (青年公園旁) 及文山區景中街 (景美國中前) 等 2 處地點全國首創試辦折線型標線，期提醒駕駛人減速，禮讓行人穿越道路。
We introduced zig-zag road markings at two locations: Guoxing Road in Wanhua District (next to the Youth Park) and Jing zhong Street in Wenshan District (in front of Jingmei Junior High School). We hope to remind drivers to reduce their speed and give way to pedestrians crossing the road.
- 31 日
31st 完成 26 站 YouBike 指引標誌。
August - We completed index signs for YouBikes at 26 stations.
「102 年度臺北市主要道路交通監控系統工程 (硬體工程)」完工，各項設備上線運作。
The 2013 Annual Taipei City Main Road Traffic Monitoring System Construction (Hardware Construction) was completed. All facilities can be operated online.

9 月 · September

- 01 日
01st 小型復康巴士達 322 輛。
We introduced 322 compact-size rehab bus for the elderly and disabled people.
麗湖國小地下停車場委託民間經營。
Lihu Elementary School Underground Parking Lot was entrusted to civil management.
- 25 日
25th 新一代學生悠遊卡試辦。
A New Generation Student Easycard was introduced.

10 月 · October

- 05 日
05th 捷運松山線初勘。
We completed initial inspection of Songshan MRT Station.
- 09 日
09th 「嘉興公園附建地下停車場」完工營運啟用 (嘉興街 373 號)。
Jiaxing Park Underground Parking Lot was completed and opened for use. (No. 373 Jiaxing Street)
- 29 日
29th 召開臺北都會區公路及市區客運路線審議委員會第 64 次委員會議。
We conducted the 64th Taipei Metropolitan City and Highway Bus Route Application Review Committee Meeting.

10月 · October

士林計程車服務站啟用。

The Shilin Taxi Service Station was opened for use.

完成八德路、南港路、環河北路及復興北路等路段標誌整頓，共計減少標誌 1,690 面，減牌率為 19%，減少桿件 870 支，減桿率為 45%。

We completed consolidation of signs on Bade Road, Nangang Road, Huanhe North Road, and Fuxing Road. We removed 1,690 signs (19% of signs were removed) and 870 signposts (45% being removed).

30日 完成羅斯福路改設置人車分道，南京東西路配合捷運松山線增設人車分道。

30th We completed separating paths for vehicles and pedestrians. We worked with the MRT Songshan Line to build these paths on Nanjing East and West Roads.

完成劃設 88 條標線型人行道，累計完成劃設 303 條，總長度 26.857 公里。

We completed the establishment of 88 marked sidewalks; a total of 303 have now been completed, with a total length of 26.857km.

完成臺北市自行車道 42.48 公里，人車共道 332.88 公里，合計 375.36 公里。

We completed 42.48km of Taipei City bike lanes, and 332.88 km of shared-use lanes, for a total of length of 375.76km.

11月 · November

01日 西湖公園地下停車場委託民間經營。

01st Xihu Park Underground Parking Lot was entrusted to Private management.

10日 台北富邦銀行提供臨櫃代收交通違規罰鍰服務之手續費自 103 年 11 月 10 日起由 15 元調降至 5 元。

10th Taipei Fubon Bank began providing over-the-counter collection of service fees for traffic violation fines at a reduced rate of 5 dollars (from 15 dollars) as of November 10th 2014.

12日 召開臺北市計程車諮詢及審議委員會第 1 屆第 3 次會議。

12th We conducted the 1st annual and 3rd meeting of Taipei City Taxi Counseling and Evaluation Committee.

捷運松山線通車。

MRT Songshan Line was operated.

配合捷運松山線通車整併之第 1 波公車路線，正式實施。

15日 The first wave of integration of bus routes after the officially opening of the MRT Songshan Line to the public.

15th

「啟聰學校附建地下停車場」完工營運啟用 (延平北路 4 段 205 號地下)。

The Taipei School for the Hearing Impaired Underground Parking Lot was completed and opened to traffic (Section 4 No. 205 Yanping North Road underground).

12月 · December

- 03日 臺北市小型復康巴士客服中心全面整合啟用。
03rd Taipei City Elderly and Disabled Compact-Size Rehab Bus Service was officially opened.
- 04日 召開臺北市計程車諮詢及審議委員會第1屆第4次會議。
04th We conducted the 1st annual and 4th meeting of Taipei City Taxi Counseling and Evaluation Committee.
530路10輛、905路2輛、756路14輛及679路3輛低地板公車上路營運。
10 Low-floor buses became available for Route 530, 2 buses for Route 905, 14 buses for Route 756, and 3 buses for Route 679.
- 06日 配合兒童新樂園開幕，闢駛「兒童新樂園免費接駁車」。
06th In coordination with the grand opening of Taipei Children's Amusement Park, we provided "Free Taipei Children's Amusement Park Shuttle Bus".
- 15日 新一代學生悠遊卡正式發行。
15th A New Generation of Student Easycard was officially issued.
- 18日 發表整合式路線圖。
18th We issued an integrated bus route chart.
新式候車亭啟用。
New bus shelters were officially opened for use.
- 19日 民生社區活動中心站（往西）設置新式獨立式智慧型站牌。
19th Introduced new independent intelligent bus stop sign at Minsheng Activity Center Stop (Going Westbound)
召開臺北市車輛行車事故鑑定委員會召開103年度鑑定業務研討會。
We conducted the 2014 Annual Inspection Seminar of the Traffic Accident Investigation Committee
- 25日 協助忠孝西路公車專用道拆除後標誌、標線及號誌調整事宜。
25th We assisted with the demolition of signs, markings, and signals of the Zhongxiao West Road exclusive bus lanes.
召開裁決所處理交通違規申訴案件諮詢委員會議。
We conducted the committee meeting on rulings on traffic violation appeals.

12 月 · December

完成八德路、仁愛路、環河南北路及復興南北路等 15 條道路標誌整頓，共計減少標誌 1,785 面，減牌率為 16%，減少桿件 976 支，減桿率為 44%。

We completed the consolidation of signage on 15 roads: Bade Road, Renai Road, and Huanhe South and North Roads. We got removed 1,785 signs (16% of total), and 976 signposts (44% of total).

完成劃設 95 條標線型人行道，累計完成劃設 310 條，總長度 28.383 公里。

We completed 95 marked sidewalks. This leaves a total of 310 lines, with a total length of 28.383km.

103 年度完成人車分道共 16.21 公里，人車共道共 43.11 公里。累計本市自行車道人車分道 54.85 公里，人車共道 327.80 公里，合計 382.65 公里。

In 2014, we have exclusive bike lanes 16.21km, and 43.11km shared-use lanes. A total of exclusive bike lanes 54.84km and shared-use lanes 327.80 km were completed, leaving a total of 382.65km.

31 日
31st

為利用路人清楚辨識標誌及促進交通安全，103 年度共計完成 63 處路口，計 297 面內照式標誌設置。

We introduced a total of 297 self-illuminating signs at 63 intersections in 2014, in order to use pedestrian signs to promote traffic safety.

進安公園地下停車場委託民間經營。

Jingan Park Underground Parking Lot was entrusted to civil management.

至 103 年 12 月底交通違規總入案件數計 156 萬 466 件，總結案件數計 143 萬 9,367 件。

Up to December 2014, there were a total of 1,564,660 cases of traffic violations, and 1,439,367 cases were closed.

至 103 年 12 月底已完成專案催繳移送強制執行計 1 萬 2,049 案（11 萬 9,922 件），罰鍰 1 億 7,043 萬 63 元。

Up to December 2014, we implemented 12,049 payment reminders, and collected a total of NT\$170,430,063.